
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr XIX/2020 

z XIX Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 23 lipca 2020 r. 

 
XIX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański odbyła się w formie zdalnej. W sesji uczestniczyli: 
Wójt Gminy - Magdalena Kołodziejczak, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica, Radca Prawny – 
Robert Dargiewicz, Radca Prawny – Elżbieta Zajączkowska-Matejko, Prezes Zarządu 
Eksploatator Sp. z o.o.  – Jacek Kaszubowski oraz Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim – Ewa Drzazga.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE: 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski o godzinie 
09:15.   
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; ustawowy 
skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych, wszyscy radni byli obecni.  
 
3.   Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy ktoś z Państwa ma uwagi do porządku 
obrad dzisiejszej sesji? 
Pani Monika Ficek – poinformowała o zgłoszeniu chęci zabrania głosu przez mieszkankę 
Gminy Pruszcz Gdański podczas XIX sesji. Wyraziła swoje poparcie dla udzielenia głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że nie dotyczy to aktualnego 
punktu porządku obrad. Wyjaśnił, że na wniosek złożony przez mieszkankę Gminy Pruszcz 
Gdański została wystosowana odpowiednia odpowiedź.    
Pani Monika Ficek – wyraziła sprzeciw odnośnie powodów odmowy udzielenia głosu.  
Pan Karol Kardasiński – złożył wniosek o zniesienie z porządku obrad rozpatrzenia projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański dla fragmentu obrębu geodezyjnego Łęgowo. 
Wniosek swój uzasadnił.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poinformowała, że temat był poruszany podczas 
posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej w dniu 21 lipca 
2020 r. Uargumentowała niezasadność wniosku złożonego przed Pana Radnego Karola 
Kardasińskiego.  
Pan Karol Kardasiński – odniósł się do wypowiedzi Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak. 
Wycofał złożony przez siebie wniosek.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że porządek obrad został 
przyjęty.  
 
4. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy ktoś z Państwa ma uwagi do protokołu 
z XVIII sesji Rady Gminy? 
Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że protokół z XVIII Sesji Rady 
Gminy został przyjęty bez uwag.  
 
II. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie ustnych 
pytań kierowanych do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie o pracach w okresie 
międzysesyjnym od 14 maja 2020 r.  



 
Pani Monika Ficek – złożyła wniosek o wyznaczenie stałego terminu posiedzeń Rady Gminy 
i utworzenie harmonogramu posiedzeń Komisji Stałych. Zapytała o możliwość powrotu do 
organizowania Sesji w Urzędzie Gminy i zrezygnowania z sesji w formie zdalnej. Zgłosiła 
sprzeciw dot. publikowania na portalu Facebook Urzędu Gminy antyrządowych treści. 
Zapytała o zwrot kosztów podróży w ramach biletu dla ucznia dzieci szkół średnich w maju i w 
czerwcu. Złożyła wniosek o udostępnienie Radnym nagrania z konferencji dot. komunikacji. 
Złożyła wniosek o przedstawianie Radnym nowych pracowników Urzędu Gminy. Zapytała czy 
Urząd Gminy planuje w tym roku podjąć działania niezbędne do stworzenia procedur 
standardów obsługi mieszkańców. Poprosiła o informację odnośnie terminów spotkań z 
MEWO S.A. Przedstawiła skargę złożoną przez mieszkańca Gminy Pruszcz Gdański do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Gdańsku i zapytała o procedurę postępowania 
z dokumentem, który dotarł do Kancelarii Rady Gminy.  
Pani Monika Chmielowiec – Poprosiła o poinformowanie Radnych o terminie spotkań z 
MEWO S.A. Zapytała o etap budowy ul. Stylowej w Borkowie. Zapytała o pozwolenia 
wodnoprawne na ul. Topolową. Zapytała o przygotowania szkół na powrót pandemii 
Koronawirusa SARS-CoV-2. Zapytała o plan przebudowy węzła Kowale. Przedstawiła prośbę 
mieszkańców dot. oświetlenia ul. Klasycznej.  
Pan Andrzej Chmielewski – zwrócił uwagę na fakt, iż mieszkańcy nie korzystają z nowego 
parkingu przy ul. Poprzecznej w Straszynie, parkując nadal na poboczu, co przyczynia się do 
ponownego wykruszania i erozji pobocza. 
Pan Remigiusz Kwieciński – zapytał o ścieżki rowerowe do Gdańska. Odniósł się do 
wypowiedzi Radnej Moniki Ficek na temat skargi z Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
w Gdańsku, informując, że nie otrzymał jej, mimo skierowanego zapytania w tej sprawie. 
Pani Beata Biała-Grzędzicka – złożyła podziękowania w imieniu mieszkańców ul. Bzowej za 
wyłożenie do końca płyt. Zapytała o termin dokończenia oświetlenia ul. Sadowej oraz termin 
naprawy ul. Miętowej. Zapytała o nasadzenia w Borkowie.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał o wpływ z podatków CIT i PIT za miesiąc czerwiec w 
porównaniu do roku 2019. Zapytał o budowę ul. Kasztanowej w Przejazdowie. Zapytał o rynnę 
dopływową przy stanicy w Wiślince.  
Pan Karol Kardasiński – złożył wniosek o umieszczenie na stronie Urzędu Gminy Pruszcz 
Gdański miejscowego planu zagospodarowania w Cieplewie. Zapytał o umowę na wynajem 
Mediateki.   
 

III. Sprawy sołeckie: 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański 
Nie zgłoszono 
 
2. Zapytania i wnioski sołeckie  
Pan Karol Kardasiński – przekazał pytanie od Pani Sołtys Juszkowa, czy będą realizowane 
założenia funduszu. Przedstawił skargę mieszkańców ul. Ogrodowej na nadmierną prędkość 
mieszkańców i prośbę o zmianę znaków drogowych.  
Pani Monika Ficek – zapytała o inwestycję doświetlenia przejść dla pieszych w Łęgowie. 
Przekazała problem zgłoszony przez mieszkańców Łęgowa w związku z utrudnionym dojaz-
dem do pól maszynami rolniczymi. W imieniu sołtysa i mieszkańców, złożyła wniosek o posta-
wienie znaku drogowego B-36 przy ul. Kościelnej w Łęgowie. Przekazała pytanie Pani sołtys 
Juszkowa dot. zalania działki w Juszkowie, złożyła wniosek o pilne podjęcie interwencji w tej 
sprawie, jeżeli taka nie została jeszcze podjęta.  
Pan Andrzej Chmielewski – poinformował, że gotowy jest projekt na park przy ul. Na Skarpie 
w Straszynie. Poinformował, że prace nad parkiem przy ul. Pocztowej są w toku.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o możliwość organizacji zebrań sołeckich w formie zdal-
nej oraz czy w takiej sytuacji sołtys musi zapewnić sprzęt techniczny osobom, które mają pro-
blem z dostępem do niego. Zapytała o fundusz sołecki na 2020 r.   
 



IV. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
 
1. zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również trybu ich pobierania 

 Projekt uchwały przedstawiła P. E Drzazga - Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim. Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju 
Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  

 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 16 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/59/2020 z dnia 23 lipca 2020 
roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania. 

 
Pan Andrzej Chmielewski – poinformował o problemach technicznych, 
uniemożliwiających oddanie głosu.  
Pani Beata Biała-Grzędzicka – poinformowała o problemach technicznych, 
uniemożliwiających oddanie głosu. 

 
Odbyło się testowe głosowanie w celach likwidacji problemów technicznych.  

 
2.  zmiany uchwały budżetowej na rok 2020  

Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Działalności 
Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał o rozbieżność w podaniu planowanej długości budowy 
chodnika w Rusocinie a realną długością, która została już wybudowana.  
Pani Mirosława Lica – poinformowała, że udzieli odpowiedzi na pytanie po konsultacji z 
Kierownikiem Ref. Inwestycji i Remontów.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do pytania Pana Karola 
Kardasińskiego. Poinformowała, że zweryfikuje informacje.  
Pan Karol Kardasiński – doprecyzował pytanie.  
Pani Magdalena Migowska – poinformowała, że rozbieżność może wynikać z różnicy 
między założeniami, a realnymi możliwościami, które ukazały się po przetargu.  
Pani Małgorzata Osowska – zapytała o zmianę w planie wydatków w rozdziale 616 o 
drogach publicznych gminnych. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie.  
Pan Krzysztof Paśko – odniósł się do pytania Pana Karola Kardasińskiego, wyjaśniając, 
że informacja o pierwszym etapie inwestycji znajduje się w treści projektu uchwały.  
Pan Karol Kardasiński – ponownie doprecyzował pytanie. Wyraził zgodę na 
przeprowadzenie głosowania przed uzyskaniem odpowiedzi na pytanie.  
Pani Magdalena Migowska – uzupełniła swoją odpowiedź na pytanie Radnego Karola 
Kardasińskiego.   
 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 19 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 
XIX/60/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany 



uchwały budżetowej na rok 2020.  
 
Pan Janusz Sampolski – poinformował o problemach technicznych z systemem 
oddawania głosów.  
 

3.     zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 

       Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 20 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XIX/61/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański. 

 

4.     zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

       Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. 

  Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

       Nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 19 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XIX/62/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

5.     określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pruszcz Gdański na rok 

szkolny 2020-2021 

       Projekt uchwały przedstawiła E. Czajkowska – pracownik merytoryczny. Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt pozytywnie. Komisja 

Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

       Pani Monika Rynkowska – zapytała o procedurę zwrotu rodzicom kosztów dojazdu 

dzieci do szkół i placówek.  

       Pani Ewa Czajkowska – odpowiedziała na pytanie.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 21 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/63/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pruszcz Gdański na 

rok szkolny 2020-2021. 

 

6.     nabycia działki nr 115/2 obręb Dziewięć Włók na własność Gminy Pruszcz 

Gdański  

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy. Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

zaopiniowała projekty pozytywnie, z uwzględnieniem jednej poprawki w treści projektu. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

       Nie zgłoszono.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 



głosowało 21 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/64/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie nabycia działki nr 115/2 obręb Dziewięć Włók na własność Gminy Pruszcz 

Gdański. 

 

7.   przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański dla fragmentu obrębu geodezyjnego 

Łęgowo 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy. Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

zaopiniowała projekty pozytywnie (z 2 głosami wstrzymującymi się). 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  

     Pan Janusz Sampolski – przedstawił stanowisko Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej wobec projektu uchwały. 

     Pan Karol Kardasiński – odniósł się do projektu uchwały i uzasadnił, dlaczego wstrzyma 

się od oddania głosu.  

     Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi Radnego Karola 

Kardasińskiego.  

Pan Szymon Benedyk – wypowiedział się na temat partycypacji powiatu w kosztach.  

Pan Karol Kardasiński – odniósł się do wypowiedzi Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak 

na temat stacji uzdatniania wody w Rekcinie oraz na temat wydawania warunków 

wodnoprawnych.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 osób, 6 osób wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XIX/65/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański dla 

fragmentu obrębu geodezyjnego Łęgowo. 

 

8.   nadania nazw ulic w miejscowościach Borkowo, Juszkowo, Straszyn  

Projekt przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i Rozwoju 

Gminy. Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 

projekt pozytywnie (z 1 głosem sprzeciwu oraz 1 głosem wstrzymującym się).  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pani Weronika Chmielowiec – zgłosiła wątpliwość do nadania nazwy „Jeziorkowa” ulicy 

w Borkowie. 

Pan Andrzej Chmielewski – zadał pytanie formalne odnośnie treści projektu uchwały. 

Pan Szymon Benedyk – uzasadnił swój głos wstrzymujący się od wydania opinii 

pozytywnej dla projektu uchwały przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Komunalnej.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – zwrócił uwagę, że Radni wychodzą 

naprzeciw potrzebom mieszkańców, którzy zawnioskowali o nadanie tych konkretnych 

nazw ulic.  

Pani Weronika Chmielowiec – uzupełniła uzasadnienie zgłoszonej wątpliwości dot. 

nazwy ulicy „Jeziorkowa”. 

Pan Andrzej Chmielewski – zaproponował, aby Rada Gminy stworzyła wytyczne dot. 

nazewnictwa ulic.  

Pan Karol Kardasiński – złożył wniosek o zmianę nazwy ulicy „Jeziorkowa” na ulicę 

„Hetmana Stanisława Żółkiewskiego”. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że złożony wniosek nie 

jest zgodny z wnioskiem sołtysa i rady sołeckiej.  

Pan Jerzy Kornacki – poparł uwagi Radnej Weroniki Chmielowiec.  



Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz – poinformował, że na nadanie nazwy ulicy na 

działce, będącej własnością prywatną, musi zostać uzyskana zgoda właścicieli gruntu.  

Pan Remigiusz Kwieciński – zaproponował wycofanie z projektu uchwały nazwy ulicy 

„Jeziorkowa”, przy pozostawieniu pozostałych propozycji.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi Radnych. Uzasadniła 

niezasadność wycofania z projektu nazwy ulicy „Jeziorkowa”. 

Pani Monika Rynkowska – poparła stanowisko Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak. 

Pani Monika Ficek – poparła stanowisko Pani Wójt i Radnej Pani Moniki Rynkowskiej. 

Zwróciła uwagę, że prywatna droga może w przyszłości zostać drogą gminną.  

Pan Remigiusz Kwieciński – złożył wniosek o poprawkę uchwały polegającą na 

wykreśleniu § 1 pkt 1 i skorygowaniu numeracji kolejnych punktów.  

 

Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku złożonego przez Pana Remigiusza 

Kwiecińskiego o poprawkę uchwały polegającą na wykreśleniu § 1 ustęp 1 i skorygowaniu 

numeracji kolejnych ustępów. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 osób) 

za przyjęciem wniosku głosowało 13 osób, 6 osób zagłosowało przeciw, 2 osoby 

wstrzymały się od głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 18 osób, 1 osoba zagłosowała przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Rada 

Gminy podjęła uchwałę nr XIX/66/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie nadania nazw 

ulic w miejscowościach Juszkowo, Straszyn. 

 
9.     wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji w 

sprawie zniesienia nazw i rodzajów miejscowości 

Projekt przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i Rozwoju 

Gminy. Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 

projekt pozytywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pani Weronika Chmielowiec – wypowiedziała się na temat upamiętniania nazw 

historycznych i ważnych kulturowo. 

Pan Andrzej Chmielowiec – zwrócił uwagę, że rozpatrywany projekt uchwały ma na celu 

przede wszystkim uporządkowanie administracyjne. 

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 21 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/67/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

w sprawie zniesienia nazw i rodzajów miejscowości. 

 
10.      zmieniająca uchwałę nr XVII/48/2020 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 14 maja 

2020 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej 

Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. „Poprawa bezpieczeństwa na 

drogach Powiatu Gdańskiego poprzez  modernizację dróg powiatowych na terenie 

Powiatu Gdańskiego" w ramach której wykonane zostaną m.in. następujące 

zadania: budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2237G Wiślinka – Bogatka 

(etap III), budowa odwodnienia drogi powiatowej w Żukczynie (ul. Gdańska), 

przebudowa drogi powiatowej Borzęcin – Juszkowo (płyty yomb), budowa chodnika 

w Wiślince (w kierunku hałdy), wykonanie dokumentacji na nowy przebieg ul. 

Raduńskiej w Juszkowie, budowa chodnika w Wojanowie (etap II), montaż urządzeń 

mających na celu poprawę bezpieczeństwa wzdłuż dróg powiatowych 



Projekty uchwały przedstawiła J. Falasa – pracownik merytoryczny. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pan Karol Kardasiński – zapytał czy w poprzedniej uchwale znajdował się również 

Rusocin.  

Pani Joanna Falasa – odpowiedziała na pytanie. 

Pan Karol Kardasiński – zapytał ponownie o rozbieżność w długości planowanej 

inwestycji budowy chodnika w Rusocinie a realną długością, która została wybudowana.  

Pani Joanna Falasa – poinformowała, że temat ten będzie poruszony przy omawianiu 12 

projektu uchwały.   

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 20 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/68/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie zmiany uchwały nr XVII/48/2020 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 14 

maja 2020 r. w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej 

Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. „Poprawa bezpieczeństwa na drogach 

Powiatu Gdańskiego poprzez  modernizację dróg powiatowych na terenie Powiatu 

Gdańskiego" w ramach której wykonane zostaną m.in. następujące zadania: budowa 

chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2237G Wiślinka – Bogatka (etap III), budowa 

odwodnienia drogi powiatowej w Żukczynie (ul. Gdańska), przebudowa drogi powiatowej 

Borzęcin – Juszkowo (płyty yomb), budowa chodnika w Wiślince (w kierunku hałdy), 

wykonanie dokumentacji na nowy przebieg ul. Raduńskiej w Juszkowie, budowa chodnika 

w Wojanowie (etap II), montaż urządzeń mających na celu poprawę bezpieczeństwa 

wzdłuż dróg powiatowych. 

 
11.     udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej Powiatowi 

Gdańskiemu na realizację zadania pn. "Poprawa bezpieczeństwa na drogach 

Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych na terenie Powiatu 

Gdańskiego" w ramach której wykonana zostanie dokumentacja projektowa 

"Rozbudowy drogi powiatowej nr 2216G Rekcin - Wojanowo - Rusocin o ciąg pieszo 

- rowerowy na odcinku Wojanowo – Rusocin 

Projekt uchwały przedstawiła J. Falasa – pracownik merytoryczny. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 

pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pan Karol Kardasiński – zapytał ponownie o rozbieżność w długości planowanej 

inwestycji budowy chodnika w Rusocinie a realną długością, która została wybudowana. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – wyjaśnił, że temat ten będzie 

poruszony przy omawianiu kolejnego projektu uchwały.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 21 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/69/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej Powiatowi 

Gdańskiemu na realizację zadania pn. "Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu 

Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych na terenie Powiatu Gdańskiego" w 

ramach której wykonana zostanie dokumentacja projektowa "Rozbudowy drogi 

powiatowej nr 2216G Rekcin - Wojanowo - Rusocin o ciąg pieszo - rowerowy na odcinku 

Wojanowo – Rusocin 



 
12.   zmieniająca uchwałę nr XVII/47/2020 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 14 maja 

2020r. w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej 

Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. "Poprawa bezpieczeństwa na 

drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych na terenie 

Powiatu Gdańskiego" w ramach której wykonana zostanie przebudowa dróg 

powiatowych nr 2216G i 2218G w zakresie budowy chodnika na długości 281m w 

miejscowości Rusocin 

Projekt przedstawiła J. Falasa – pracownik merytoryczny. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 

pozytywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pan Karol Kardasiński – odniósł się do wypowiedzi Pani Joanny Falasy na temat 

rozbieżności w długości planowanej inwestycji budowy chodnika w Rusocinie a realną 

długością, która została wybudowana. 

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 21 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/70/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie zmieniająca uchwałę nr XVII/47/2020 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 

14 maja 2020r. w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej 

Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. "Poprawa bezpieczeństwa na drogach 

Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych na terenie Powiatu 

Gdańskiego" w ramach której wykonana zostanie przebudowa dróg powiatowych nr 

2216G i 2218G w zakresie budowy chodnika na długości 281m w miejscowości Rusocin.  

 
13.     udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego (Rokitnica-

Wiślina) 

Projekty uchwały przedstawiła J. Falasa – pracownik merytoryczny. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 

pozytywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 21 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/71/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego. 

14.   udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego  

Projekty uchwały przedstawiła J. Falasa – pracownik merytoryczny. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie wydała opinii. Komisja Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt pozytywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pan Jerzy Kornacki – zaproponował uregulowanie z wojewodą reguł budowania i 

utrzymania ścieżek pieszo-rowerowych przy drogach wojewódzkich.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 20 osób, 1 osoba wstrzymała się. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XIX/72/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Pomorskiego. 



 
15.      powierzenia Eksploatator Sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance zadań własnych 

Gminy Pruszcz Gdański w zakresie kanalizacji deszczowej odprowadzającej wody 

opadowe i roztopowe  

Projekt uchwały przedstawiła J. Falasa – pracownik merytoryczny. Komisja Działalności 

Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie (przy 1 głosie 

wstrzymującym się). Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

zaopiniowała projekt pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pan Janusz Sampolski – zwrócił uwagę na rozdzielenie kosztów i poprosił o 

przedstawienie stanowiska w tej sprawie.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przedstawiła przebieg dyskusji na posiedzeniu 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej, które odbyło się 21 

lipca 2020 r. Poprosiła o zabranie głosu Pana Jacka Kaszubowskiego – Prezesa Zarządu 

Spółki Eksploatator.  

Pan Jacek Kaszubowski – przedstawił kwestie rozdzielności kosztów. 

Pan Andrzej Chmielewski – zgłosił uwagę edytorską do treści projektu uchwały.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 20 osób. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/73/2020 z dnia 23 lipca 2020 

roku w sprawie powierzenia Eksploatator Sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance zadań 

własnych Gminy Pruszcz Gdański w zakresie kanalizacji deszczowej odprowadzającej 

wody opadowe i roztopowe. 

16.       zmiany uchwały Nr XV/146/2019 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 18 grudnia 

2019 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz 

Gdański na rok 2020 

Projekt uchwały przedstawił Ł. Butkus – pełnomocnik Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

zaopiniowała projekt pozytywnie.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o planowany koszt zakupu sprzętu 

elektronicznego. Zapytała o alternatywny scenariusz zakładający, że pandemia 

Koronawirusa Sars-CoV-2 ulegnie stabilizacji.  

Pan Łukasz Butkus – przedstawił koszt zakupu laptopów.  

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała, gdzie laptopy zostaną przekazane.  

Pan Łukasz Butkus – odpowiedział na pytanie. 

Pani Weronika Chmielowiec – zapytała ponownie o planowane działania w przypadku, 

gdy pandemia Koronawirusa Sars-CoV-2 ulegnie stabilizacji.  

Pani Monika Ficek – zapytała, gdzie na platformie zakupowej bądź innej można 

odnaleźć zapytania ofertowe dotyczące 100 godzin konsultacji psychiatry dziecięcego. 

Zapytała o spotkania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

trakcie trwania pandemii. Zapytała o pomysł zakupu biletów m. in. do zoo 

przedstawionego przez Panią Wójt Magdalenę Kołodziejczak na posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej w dniu 17 lipca 2020 r. Poddała 

pod wątpliwość zasadność zakupu laptopów. Złożyła wniosek o sporządzenie dwóch 

wersji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz Gdański, które zakładałyby 

scenariusze zarówno nawrotu jak i stabilizacji pandemii Koronawirusa Sars-CoV-2. 

Poprosiła Przewodniczącego Rady Gminy Pana Marka Kowalskiego o zabranie głosu i 

przedstawienie swojej wizji dla planu działania Gminnej Komisji Rozwiązywania 



Problemów Alkoholowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Wyjaśnił, że wizja działalności 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zawarta jest Gminnym 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii, który został przedłożony i przyjęty przez Radę Gminy. Zwrócił uwagę, że 

pandemia Koronawirusa Sars-CoV-2 skorygowała lub uniemożliwiała realizację szeregu 

działań w nim zawartych, dlatego Program wymaga korekty.  

Pani Beata Biała-Grzędzicka – Podkreśliła konieczność zapewnienia opieki 

psychiatrycznej dla dzieci. Odniosła się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki Ficek 

odnośnie zakupu laptopów, uzasadniając potrzebę ich zakupu.  

Pani Monika Rynkowska – odniosła się do wypowiedzi Pana Łukasza Butkusa dot. 

zaleceń PARP-y, podkreślając, że jest to jedynie zajęte stanowisko, a nie rekomendacje. 

Odniosła się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki Ficek oraz Pani Radnej Beaty Białej-

Grzędzickiej, zwracając uwagę na różnicę pomiędzy profilaktyką uzależnień, a zdalnym 

nauczanie. Przedstawiła stanowisko PARP-y z 8 czerwca, które mówi, że 

nieprawidłowości w wydatkowaniu środków stanowią naruszenie dyscypliny finansów 

publicznych. Wyraziła opinię, że zakup laptopów nie będzie służyć profilaktyce 

uzależnień. Zapytała o sprawozdanie za I i II kwartał z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.  

Pan Łukasz Butkus – odpowiedział na pytania i odniósł się do wypowiedzi Pani Radnej 

Moniki Rynkowskiej.  

Pani Monika Rynkowska – poruszyła temat planów spożytkowania zakupionych 

laptopów. Zapytała do jakich programów i kto będzie używał zakupionego sprzętu. 

Zaproponowała wypożyczanie sprzętu na potrzeby szkolenia i wykorzystanie środków 

na właściwą profilaktykę. Zwróciła uwagę, że nauczyciele do tej pory realizowali już 

zajęcia w formie zdalnej i poddała pod wątpliwość konieczność zakupu laptopów. 

Zapytała kto jest beneficjentem zakupionych środki ochrony osobistej i kiedy było 

ogłoszone postępowanie dot. zakupu tych środków.  

Pani Beata Biała-Grzędzicka – zwróciła uwagę, że program profilaktyczno-

wychowawczy w szkołach oparty jest o program profilaktyczno-wychowawczy gminy. 

Uzasadniła zasadność zakupu laptopów.  

Pan Łukasz Butkus – odniósł się do wypowiedzi i odpowiedział na pytania Pani Radnej 

Moniki Rynkowskiej.  

Pani Monika Ficek – zapytała Pani Radnej Beaty Białej-Grzędzickiej jak do tej pory 

wyglądała pomoc w szkołach. Zapytała o budżet Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i plan na jego wykorzystanie. Złożyła wniosek o rozpatrzenie 

scenariusza, w którym pandemia Koronawirusa Sars-CoV-2 nie ulegnie pogłębieniu. 

Zaproponowała, aby na Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych zatrudnić osobę bardziej kompetentną.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – odniósł się do wypowiedzi Pani 

Radnej Moniki Ficek. Uargumentował zasadność rozpatrywanego projektu uchwały. 

Pan Andrzej Chmielewski – odniósł się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki Ficek, 

wyrażając opinię, że lepiej przygotować się na nawrót pandemii Koronawirusa Sars-CoV-

2 niż na scenariusz, w którym pandemii miałoby nie być. Wyraził poparcie dla zakupu 

laptopów, podkreślając, że nie można wymagać od pracowników pracowania na 

własnym sprzęcie. Odniósł się do zaleceń PARP-y, według których środki mogą być 

wykorzystane również na działania związane z przeciwdziałaniem rozprzestrzenieniu się 

COVID-19. 

Pani Beata Biała-Grzędzicka – odniosła się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki Ficek. 

Przedstawiła propozycje wykorzystania środków, które przez pandemię nie zostały 



wykorzystane zgodnie z planem, na zakup biletów m.in. do zoo dla rodzin objętych 

opieką Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Podkreśliła konieczność zaufania do 

pracowników oświaty i uargumentowała zasadność zakupu laptopów.  

Pani Monika Ficek – zapytała o uwzględnienie w Gminnym Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii środków 

na zakupu m.in. biletów do zoo dla rodzin. Odniosła się do wypowiedzi Pana Radnego 

Andrzeja Chmielewskiego, podkreślając, że złożyła wniosek o przygotowanie dwóch 

wersji zakładających oba scenariusze.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przedstawiła propozycję konkursu związanego 

z zakupem biletów do Zoo, Aquaparku i Centrum Hewelianum. Uargumentowała 

zasadność przyjęcia poprawek do Programu. Wypowiedziała się na temat psychiatrii 

dziecięcej.  

Pani Monika Ficek – zwróciła uwagę, że Jej wypowiedź została przerwana.   

Pan Łukasz Butkus – przedstawił proces próby zatrudnienia psychiatry dziecięcego. 

Pan Janusz Sampolski – złożył wniosek o zamknięcie dyskusji nad projektem uchwały 

i przejście do głosowania.  

Pani Monika Rynkowska – wyraziła opinię, że dyskusja w sprawach społecznych w 

dobie pandemii Koronawirusa Sars-CoV-2 jest bardzo ważna i nie powinna być 

przerywana. Zwróciła uwagę, że w projekcie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Narkotykowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii wpisane 

są daty, których dotrzymanie jest nierealne. Wyraziła opinię, że pomysł zakupu biletów 

m.in. do Zoo dla rodzin z problemami alkoholowymi nie przyniesie pozytywnych skutków. 

Zaproponowała zatrudnienie psychologa z uprawnieniami do prowadzenia terapii 

zamiast psychiatry dziecięcego. Wyraziła opinię, że zakup laptopów nie będzie pełnić 

funkcji profilaktycznej działającej przeciw uzależnieniom.  

Pan Janusz Sampolski – odniósł się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki Rynkowskiej, 

argumentując złożony przez siebie wniosek o zamknięcie dyskusji nad projektem 

uchwały.  

Pan Łukasz Butkus – odniósł się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki Rynkowskiej na 

temat zapisów odnośnie przeprowadzenia konkursów.  

Pan Remigiusz Kwieciński – odniósł się do wypowiedzi Pani Radnej Moniki 

Rynkowskiej na temat zakupu biletów dla rodzin do Zoo, Aquaparku i Centrum 

Hewelianum, wyrażając poparcie dla tego pomysłu.  

 

Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku złożonego przez Pana Janusza Sampolskiego 

o zamknięcie dyskusji nad projektem uchwały. W wyniku głosowania (w głosowaniu 

wzięło udział 20 osób) za przyjęciem wniosku głosowało 16 osób, 2 osób zagłosowało 

przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 osób. 2 osoby zagłosowały przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Rada 

Gminy podjęła uchwałę nr XIX/74/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie zmiany 

uchwały Nr XV/146/2019 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 18 grudnia 2019 r. w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz Gdański na rok 

2020. 

 
17.   rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pruszcz Gdański (dotyczącej 

budowy ulicy Stylowej w Borkowie) 

 



Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 

projekt pozytywnie. Komisja Oświaty, Kultury Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

zaopiniowała projekt pozytywnie. Komisja Rewizyjna nie wydała opinii. Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pani Krystyna Białek – wypowiedziała się na temat treści projektu uchwały, zgłaszając 

uwagi do dwóch fragmentów.  

Pani Monika Ficek – odniosła się do wypowiedzi Pana Remigiusza Kwiecińskiego dot. 

brakujących dokumentów w sprawie budowy ulicy Stylowej. Uargumentowała, dlaczego 

nie zgadza się z przedstawionym projektem uchwały. 

Pani Weronika Chmielowiec – Złożyła wniosek formalny o skreślenie z uzasadnienia 

projektu uchwały zapisu „cały czas”. Wniosek swój uzasadniła. Zadała pytanie do 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o tematy poruszane na 

posiedzeniu Komisji.  

Pan Remigiusz Kwieciński – odpowiedział na pytanie. Odniósł się do złożonego 

wniosku przez Panią Radną Weronikę Chmielowiec oraz do wcześniejszych wypowiedzi.  

Pan Andrzej Chmielewski – wyraził swoją opinię co do zasadności złożonej skargi. 

Zaproponował przejście do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały. 

Pan Beata Biała-Grzędzicka – wyraziła poparcie dla przejścia do głosowania.  

Pan Weronika Chmielowiec – przypomniała, że złożyła wniosek formalny o skreślenie 

z uzasadnienia projektu uchwały zapisu „cały czas”. Swój wniosek ponownie uzasadniła. 

Pan Remigiusz Kwieciński – poparł wniosek Pani Radnej Weroniki Chmielowiec.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski –  zapytał członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji czy wniosek formalny zgłoszony przez Panią Radną Weronikę 

Chmielowiec można potraktować jako autopoprawkę Komisj. Nie zgłoszono sprzeciwu.  

Pan Monika Rynkowska – zwróciła uwagę, że powinno odbyć się głosowanie w sprawie 

zgłoszonego wniosku. Zgłosiła błąd w przedstawionej w treści projektu uchwały 

podstawie prawnej.  

Pan Remigiusz Kwieciński – poinformował, że błąd zostanie poprawiony.  

 

Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku złożonego przez Panią Weronikę Chmielowiec 

o skreślenie z uzasadnienia projektu uchwały zapisu „cały czas”. W wyniku głosowania 

(w głosowaniu wzięło udział 20 osób) za przyjęciem wniosku głosowało 15 osób, 2 osoby 

zagłosowały przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek został przyjęty 

większością głosów.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 osób, 1 osoba zagłosowała przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 

Rada Gminy podjęła uchwałę nr XIX/75/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pruszcz Gdański. 

 
18.    przekazania petycji 

Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pani Beata Biała-Grzędzicka – wypowiedziała się na temat treści petycji, której dotyczy 

projekt uchwały. 

Pani Weronika Chmielowiec – wypowiedziała się na temat treści petycji, której dotyczy 

projekt uchwały.  



Pan Andrzej Chmielewski – zgłosił poprawkę dot. daty podanej na projekcie uchwały.  

 

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 19 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XIX/76/2020 z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie przekazania petycji.  

V.    Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi na pytania.  

 
VI.   Wolne wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – odpowiedział na pytanie dot. pisma 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Gdańsku oraz przedstawił pismo 
Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej. 
Pan Remigiusz Kwieciński – złożył prośbę, aby wszelkie pisma wpływające do Rady 
Gminy, które przekierowywane są do opinii radcy prawnego lub Pani Wójt, równolegle 
wpływały również do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Poparł pomysł stworzenia stałego 
harmonogramu organizacji Sesji Rady Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – odniósł się do wypowiedzi Pana 
Radnego Remigiusza Kwiecińskiego.  
Pani Monika Ficek – złożyła wniosek o przekazywanie do wiadomości Radnych 
wszystkich pism, które wpływają do Rady Gminy.  
Pani Andrzej Chmielewski – przekazał pytania od mieszkańca Straszyna, dotyczące 
informowania mieszkańców o stanie powietrza w przypadku przekroczenia norm oraz 
terminu wykonania planowanych prac mających na celu zwiększenie bezpieczeństwa przy 
ul. Kwiatowej w Straszynie. 
Pani Janusz Sampolski – przekazał prośbę o spotkanie z przedstawicielami Ochotniczej 
Straży Pożarnej, która ma powstać w Przejazdowe. 
Pani Monika Rynkowska – złożyła wniosek o zablokowanie postów gości na oficjalnej 
stronie Gminy portalu społecznościowego Facebook. Zapytała o możliwość poszerzenia 
składu zespołu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poinformowała, że do Urzędu Gminy nie wpłynął 
wniosek o poszerzenie składu zespołu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Zadeklarowała przedstawienie kompetencji członków komisji oraz 
rozpatrzenie pomysłu. 
Pani Karolina Wołosowska – złożyła wniosek o przestrzeganie Statutu Gminy Pruszcz 
Gdański w związku z informowaniem o terminach posiedzeń Komisji. Zaproponowała 
stworzenie stałego harmonogramu Sesji Rady Gminy - w ostatnie piątki miesiąca. 
Zwróciła uwagę, że na XVIII Sesji Rady Gminy złożyła wniosek o zorganizowanie 
spotkania z Pełnomocnikiem Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
które do tej pory się nie odbyło. Ponowiła wniosek o zorganizowanie takiego spotkania.  
Pan Jerzy Kornacki – odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego Janusza Sampolskiego 
dot. spotkania z przedstawicielami Ochotniczej Straży Pożarnej, która ma powstać w 
Przejazdowie.  
Pani Monika Ficek – złożyła wniosek formalny, aby na najbliższą Sesję Rady Gminy 
wszystkie Komisje Stałe przedstawiły swoje stanowisko na temat wypracowania 
harmonogramu pracy Rady Gminy.  
Pani Monika Rynkowska – złożyła podziękowania pracownikom Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – odniósł się do wniosku złożonego 
przez Panią Radną Monikę Ficek oraz do wniosku złożonego przez Panią Radną Karolinę 
Wołosowską.  
Pani Karolina Wołosowska – podkreśliła konieczność zorganizowania spotkania z 
Pełnomocnikiem Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 



Pan Andrzej Chmielewski – zaproponował przeprowadzenie ankiet z rodzicami dot. 
radzenia sobie dzieci z trwającą pandemią Koronawirusa Sars-CoV-2.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poprosiła Radnych o przypomnienie 
mieszkańcom, aby zgłaszać odpowiednim służbom zjawiska niepożądane, których są 
świadkami.  
Pan Andrzej Chmielewski – wypowiedział się na temat programów pomagających 
instalować zbiorniki wodne.  
 

VII.  Zakończenie sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – W wyniku wyczerpania porządku 

obrad stwierdzam, że XIX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została 

zakończona.  

 

 
Protokołowała: Agata Postrach  


